
 

 Zasedání č. 16 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   29. 11. 2021 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Tomáš Klail, Martin Hlavatý, Milan Krčík, Ing. Lenka Dupalová, Mgr. Jana 

Červená, Josef Žáček 

Klára Kocmanová, RNDr. Ivo Šanc, Ing. Karel Macek, Luděk Kment 

 

Hosté:  

Příští jednání: 17.1.2021 

 

Návrh usnesení pro RM: 

 

       I. u k l á d á  

OSM prověřit technické možnosti zřízení RE-USE centra v rámci Sběrného dvora Kutná Hora 

     T: 30.6.2022                      Z: Ing. Maternová, vedoucí OSM   

 

      II. o d v o l á v á 

Mgr. Janu Červenou z funkce člena komise pro životní prostředí z důvodu pracovního vytížení 

    T: 31.12.2021                     Z: Tivodarová 
        

     III. b e r e   n a  v ě d o m í   

     zápis z 16. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 29. 11. 2021 

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. Kontrola zápisu z 11.10.2021 

  2. Re – use centrum 

  3. Různé 

 

Jednání zahájil v 16:00 p. Hlavatý 

bod 1. – Kontrola zápisu – RM přijala navržené usnesení k prověření problému se zvýšenou kamionovou 

dopravou 

K problematice sběrných nádob na bioodpad pro SVJ, prosíme TO o cílené předání informace 

předsedům SVJ o možnosti zakoupení nádob. 

Vyjádření TO: TO připraví informační dopis pro zástupce SVJ a v průběhu I.Q. 2022 rozešle. 

 

bod 2. – Re – use centrum – p. Hlavatý popsal návštěvu RUC v Chrudimi 

Re-use centrum je umístěno na Sběrném dvoře (provozují Technické služby). Centrum a jeho dokumenty 

(provozní řád, ceník atp.) schválila Rada města, resp. V některých případech vedení města. Centrum je 

umístěno v plechové garáži (nákup cca 35 tis), další náklady elektroinstalace, řádem nižších tisíc. 

Re-use centrum „obsluhují“ klienti sociálních služeb, hlavně však zaměstnanci Sběrného dvora 

(v současné době 6 + 2 SC, od roku 2022 7+2). Do centra vkládají občané věci na přímo (tedy přinesou 

na SD předmět s účelem dát je do RUC), popřípadě po dohodě s občanem obsluha SD vybere z jeho 

„odpadu“ předmět vhodný pro RUC. Ceny se pohybují od 10,- do 40,- Kč. Sortiment od porcelánu, 

sportovního vybavení, gramodesek a knih až třeba k jízdním kolům. Na „prodaný“ předmět se vypisuje 

účtenka, která je vlastně darem pro psí útulek. 

RUC v Kutné Hoře by bylo možno zřídit i ve Sběrném dvoře za předpokladu získání dalších prostor a 

posílení personálu (od roku 2010 jsou v KH 2 zaměstnanci). 

pí. Dupalová – administrativně by šlo zjednodušit, aby nemuselo být na SD tolik zaměstnanců 

                      - upravit provozní dobu RUC, kdy není sběrný dvůr tolik využívaný 

p. Žáček – navrhl využít zaměstnance charity 

p. Klail – charitu už dříve oslovil, potřebují prostory 

p. Hlavatý – je potřeba dovybavit sběrný dvůr – unifikace kontejnerů, dříve zasedala pracovní skupina 

k problematice odpadů, je připraven se podílet na prověření možnosti realizace RUC i na přípravě 



námětů pro dovybavení SD z dotačních titulů 

bod 3. Různé 

p. Hlavatý – v rozpočtu na 2022 zahrnuto čištění Loreckého rybníka 

pí. Červená – oznámila svou rezignaci na členku komise pro životní prostředí 

                    - dotazovala se, kdy dojde k distribuci nádob na tříděný odpad 

vyjádření Ing. Hladíková: Předpokládaná realizace projektu „Navýšení separace odpadů“ a 

„Předcházení vzniku odpadů“ je ve druhé polovině roku 2022. V současné době poskytovatel dotace 

schvaluje námi zaslané výběrové řízení na dodavatele nádob a kompostérů. Od podpisu smlouvy 

s dodavatelem a schválení přijetí dotace zastupiteli města (leden 2022), začne běžet lhůta 5 měsíců na 

dodání. 

 

p. Klail – pochválil množství vysázených stromů v podzimním období, stále chybí několik uhynulých 

výsadeb 

          -  v souvislosti s možnou výstavbou OD Lidl, a naopak odkazováním se na zastaralé stavební 

povolení u OD Tesko, jsem navrhoval nastavení pravidel stavebního povolení ze strany města, při 

výstavbě jakýchkoli větších staveb na jeho území.  Jednalo by se ne jen o minimalizaci zpevněných 

ploch (asfalt, beton, dlažba...) a -jejich nahrazením propustnou plochou (zatravňovací dlaždice...), ale o 

další úpravy oproti současným návykům.  Např:   Zadržování veškeré dešťové vody z celého pozemku a 

její postupné uvolňování, tedy- nádrže k závlaze zeleně, mokřady, biotopová jezírka.....  Dále 

upřednostnění zelených střech- odpar vody, rostliny pro hmyz, snížení nákladů na klimatizaci a topení, 

snížení teploty v okolí v letních měsících.    Na dalších částech budov (sedlové střechy, 

fasády....)  umístění solárních panelů pro snížení spotřeby el. energie ze sítě.   Navýšení množství zeleně 

kolem budov.              

p. Žáček – opakovaně pokazuje na nepořádek ve městě, při pořádání řemeslných trhů nebyly vyvezeny 

odpadkové koše před konáním akce 

Vyjádření TO: svoz odpadkových košů v centru města probíhá od pondělí do neděle 2x denně (1. svoz 

cca v 9 hod., 2. svoz cca ve 12 hod.).  

               - p. Hlavatý navrhl zpracování pravidel pro pořádání trhů, tak, aby automaticky TS oslovily na 

základě informace od MÚ o záboru pro účely trhů, koncertů atd. nájemce či organizátora akce a 

dojednaly s ním podmínky např. odpadkových košů. Bližší informace by měla podat na jednání RM 

radní Žáčková. 

Vyjádření TO: TS jsou dopředu informováni TO o konání větších akcí. Organizátoři mají možnost si 

pronajmout dle typu a velikosti akce mobilní držáky na odpady, plastové popelnice od TS, kontejnery 

od MVE Plus, s.r.o. nebo prostřednictvím jiných firem. 

Nakládání s odpady je řešeno v Nařízení Města Kutné Hory č.2/2020 „Tržní řád“ konkrétně 

v pravidlech pro provozovatele tržiště a tržních míst v bodu 3 d) kdy provozovatel je povinen zajistit 

dostatečný počet sběrných nádob a zajistit jejich pravidelný odvoz. 

Podmínka zajištění dostatečného počtu sběrných nádob a jejich následná  likvidace je např. i součástí 

smluvních podmínek při výpůjčce parku pod Vl. dvorem či Vorlíčkových sadů. 

 

Dupalová – se vrátila k příspěvku p. Žáčka – podle ní je město uklizené, přes týden chodí pravidelně po 

městě, úklid probíhá přes týden, tak se může stát, že o víkendu drobný nepořádek vznikne 

p. Krčík – upozornil na neuklizené listí v uličce za prodejnou ELSAB, nebezpečí úrazu 

Vyjádření TO: V pondělí 6. 12. 2021 bylo provedeno s pracovníkem TS prohlídka místa. TS vyzvou 

subdodavatele k úklidu listí v dotčeném místě. 

 

Jednání komise bylo v 16:55 ukončeno 
 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

Komise důrazně doporučuje Radě města prověřit možnosti dotačních titulů na dovybavení sběrných 

dvorů  

Komise doporučuje zpracování vnitřního předpisu pro vztah mezi nájemcem, MÚ a TS při záboru 

pozemků 

 

 

 



3) Reakce rady města: 

Usnesení č.1049/21 k zápisu komise pro ŽP 
Rada města I. u k l á d á 
OSM prověřit technické možnosti zřízení RE-USE centra v rámci Sběrného dvora Kutná Hora, 

II. b e r e n a v ě d o m í 
a) zápis z 16. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 29. 11. 2021, 
b) rezignaci Mgr. Jany Červené na funkci členky komise pro životní prostředí z důvodu pracovního vytížení. 
Zodpovídá : Ing. B. Maternová      Termín : 30.06.22 

 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


